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Protokół nr 53/2023 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego  

w dniu 18 września 2023 r. w godz. od 16:30 do 17:15  Urzędzie Miejskim w Suwałkach 

przy ul. Mickiewicza 1. 

  

Obecni członkowie Komisji Oświaty i Wychowania:   

1. Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji 

2. Mariola Brygida Karpińska  

3. Anna Maria Gawlińska  

4. Adam Ołowniuk –  

5. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1.  Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

2.  Dorota Sidorowicz – Naczelnik Wydziału Oświaty i Wychowania 

3. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji powitała zebranych, przypomniała, że porządek 

posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni chcą wnieść 

jakieś uwagi.  

Radni nie wnieśli  uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 52/2023 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 lipca 2023 r. 

2. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego   i o wolontariacie na 

rok 2024.  

4. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 52/2023 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 lipca 2023 r. 

Anna Ruszewska zapytała o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu nr 52/2023: 

za przyjęciem protokołu głosowało               - 5 Radnych               

przeciw                                                           - 0 

wstrzymało się od głosu                                 - 0 
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Anna Ruszewska stwierdziła, że  protokół nr 52/2023 z posiedzenia Komisji Oświaty       

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 lipca 2023 r., został jednogłośnie 

przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024.  

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska stwierdziła, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  przedmiotową 

Informację.  

 

Agnieszka Szyszko poinformowała, że  w wyniku konsultacji dwie uwagi zostały odrzucone; 

jedna z nich to dofinansowanie wypoczynku dla dzieci bez elementów profilaktyki 

alkoholowej. Rekomendacje Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom wskazują, że 

merytoryczną podstawą do finansowania zadań są elementy profilaktyki  typu zajęcia  

w ramach programu socjoterapeutycznego.   

Roman Rynkowski poinformował, że ze środków pochodzących z tzw. funduszu korkowego 

można finansować jedynie działania w ramach profilaktyki uzależnień i przemocy. 

Jarosław Schabieński podkreślił, że organizowanie wypoczynku dzieci z funduszu 

alkoholowego wiąże się ze zwiększeniem wydatków organizatora, co również podkreślała 

Rada Pożytku Publicznego. 

Anna Ruszewska zapytała, czy w związku ze zwiększoną sprzedażą alkoholu zwiększona 

jest/będzie kwota przeznaczona na projekty profilaktyczne i na co jeszcze są przeznaczane 

środki z funduszu korkowego. 

Roman Rynkowski poinformował, że z funduszu korkowego finansowany jest między 

innymi Dział Pomocy Kryzysowej MOPR. Wpływy do funduszu korkowego są większe, ale 

również wydatki są zwiększone. Ustawa o przeciwdziałaniu przemocy zmieniła się, czym 

między innymi zajmuje się DPK; zakres interwencji zwiększył się. Z tego funduszu 

dofinansowane są również zajęcia prowadzone przez OSiR w Starej  Łaźni, programy  

i projekty socjoterapeutyczne realizowane przez szkoły. 

Anna Ruszewska podsumowała, że żałuje, iż większość środków pochodzących z funduszu 

korkowego przechodzi do MOPR-u. 

Ad pkt. 3  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie 

na rok 2024.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Anna Ruszewska stwierdziła, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  przedmiotowy 

projekt uchwały. 

 

Agnieszka Szyszko poinformowała, że co do głównych kierunków działań finansowanie nie 

zmienia się i nie ma na chwilę obecną konieczności wprowadzania nowych zadań.  Minimalna 

planowana wysokość środków przeznaczonych na realizację priorytetowych zadań 

publicznych we współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2024 roku została określona 

na kwotę 3200000 zł. 

Roman Rynkowski stwierdził, że oczekiwania są inne, ale realia na to niestety nie pozwalają. 

Podwyżka płacy minimalnej od stycznia 2024 roku dotyczy zarówno samorządów, jak  

i partnerów społecznych. Miasto nie chce zmniejszyć kwoty na realizacje tych zadań, a nie ma 

możliwości na realną podwyżkę w stosunku do roku bieżącego. 

Anna Ruszewska podkreśliła, że pomimo zmiany przepisów i obecnie związaną z tym 

kompetencją Prezydenta, który nie musi określać sumy wydatkowanej kwoty w danym 

obszarze tematycznym warto zdroworozsądkowo podejść do tego tematu i pozostawić 

finansowanie w poszczególnych działach przynajmniej na poziomie bieżącego roku. 

Agnieszka Szyszko poinformowała, że interpretacja wojewody nie pozwala ustalić kwoty na 

poszczególne działalności; zapewniła, że intencją Prezydenta jest pozostawienie środków 

finansowych na poziomie ubiegłego roku. 

Jarosław Schabieński zaproponował, aby w § 16 pkt 1  dodać zwrot: „oraz do ważnych 

wydarzeń w historii Suwałk w kontekście historii Polski”. Dotyczy to również pkt 3 poprzez 

dodanie „oraz dziedzictwa narodowego”. Przez dodatnie tych zapisów wyczerpany zostałby 

zakres priorytetu publicznego. 

Roman Rynkowski poinformował, że istnieje organizacja, składająca we wszystkich 

ogłaszanych konkursach projekty zupełnie nie związane z Suwałkami i Suwalszczyzną. 

Koncentrując się na ogólnych  wydarzeniach jest obawa, że rozszerzenie Programu będzie 

niegodne z założeniami Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi. Przyznał, że spotkał się z nieuczciwymi organizacjami, fundacjami, których 

działalność polega na uzyskaniu środków pieniężnych niekoniecznie zgodnie z prawem. 

Jarosław Schabieński uważa, że nie powinno być żadnego zagrożenia, gdyż zadaniem 

zespołu wyłaniającego  projekt jest dokładne przeanalizowanie przedstawionych 

dokumentów. Podkreślić należy, że Suwałki, Suwalszczyzna są częścią historii Suwałk. 

Występujące obawy spowodują, że nie będzie zrealizowany § 16. Potwierdził, że  jest za tym 

aby projekty dotyczyły Suwałk i Suwalszczyzny, ale w kontekście historii Polski. 

Anna M. Gawlińska zgodziła się z wypowiedzą radnego Jarosława Schabieńskiego 

 i zaproponowała aby projekty dotyczące sensu stricto Suwałk i Suwalszczyzny albo projekty 

ogólnopolskie związane z Suwałkami i ziemią suwalską otrzymywały wyższą, dodatkową 

punktację. 

Jarosław Schabieński powtórzył, że  będąc Suwalczanami nadal jesteśmy częścią Polski i to 

jest bardzo ważny element naszej tożsamości, naszego dziedzictwa narodowego. 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej  uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania za 

przyjęciem wniosku radnego Jarosława Schabieńskego dotyczącego zapisu w brzmieniu: 
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- § 16 pkt 1.: wspieranie projektów kulturalnych i artystycznych, w tym, nawiązujących do 

ważnych wydarzeń w historii Suwałk w kontekście historii Polski, 

- § 16 pkt 3: wspieranie działalności kulturalnej i artystycznej nawiązującej do tradycji 

 i dziedzictwa Suwałk i Suwalszczyzny oraz dziedzictwa narodowego. 

 

za głosowało                     -  6 radnych, 

przeciw                              -  0                           

wstrzymało się od głosu    -  0       

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek radnego Jarosława Schabieńskiego.        

             

Członkowie Komisji Oświaty i Wychowania przystąpili do głosowania nad zaopiniowaniem 

projektu uchwały sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie na rok 2024 wraz z wniesionymi 

poprawkami: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

 i o wolontariacie na rok 2024 wraz z wniesionymi poprawkami. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4 

Wolne wnioski. 

 

Mariola B. Karpińska poinformowała, że rodzice dzieci  Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego są zaniepokojeni informacją o ewentualnej likwidacji parkingów 

znajdujących się na ulicy Przytorowej. 

Roman Rynkowski poinformował, że nie dotyczy to parkingów a boiska szkolnego. Na 

terenie dawnego PRiBO ma powstać osiedle. Deweloper posiada zezwolenie na budowę. 

Przez wiele lat  Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy był wgrodzony w teren prywatny. 

Sytuacja ta dotyczy kawałka  terenu zielonego boiska. Temat likwidacji parkingów 

prawdopodobnie dotyczy przebudowy drogi, bo jednocześnie z budową tego osiedla ma być 

przebudowany wjazd, skręt z ulicy Sejneńskiej na ulicę Przytorową. Dlatego czasowo mogą 

wystąpić problemy z dojazdem i parkowaniem. Docelowo nie ma mowy o likwidacji miejsc 

parkingowych. Wszystkie problemy omówione zostały na spotkaniu Pani Dyrektor  

z Naczelnikiem Wydziału Oświaty, w którym również brał udział Zastępca Prezydenta. 

Mariola B. Karpińska zapytała, czy istniejące boisko jest boiskiem typu Orlik. Zadała 

również pytanie jak to jest możliwe, że przestrzeń publiczna znajduje się na innym terenie. 

Odbywało się przekazywanie majątku i dziwnym jest fakt, że nikt nie dopatrzył się 

niezgodności. Takie sytuacje są absurdalne i nie powinny w żadnym przypadku mieć miejsca. 
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Podkreśliła, że problem dotyczy szkoły-placówki oświatowej a wiadomo, że dobro dzieci jest 

najważniejsze. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że sporne boisko to teren zielony nie będący Orlikiem. Jest 

to problem powstały w zaszłości. Sytuacja jest analizowana. Jednocześnie nadmienił, że 

istnieją takie sytuacje iż ludzie mieszkają na nie swoim terenie, połowa budynku jest na terenie 

miejskim i to nie są pojedyncze przypadki. 

Marek L. Zborowski-Weychman nadmienił, że zdarzają się takie sytuacje, w których 

placówki oświatowe istnieją nie na swoim terenie. W przeszłości uważano, że teren ten należy 

do drugiego liceum ogólnokształcącego, następnie do Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego a de facto teren tego boiska należał do nieistniejącego już PRiBO. I była to 

tajemnica poliszynela. W Suwałkach istnieją również placówki oświatowe nie na swoim 

terenie i istnieje obawa, że prawomocni właściciele mogą upomnieć się o swoją własność. 

Dorota Sidorowicz poinformowała, że zabrakło ok. 3 lat, aby teren ten przejąć przez 

zasiedzenie. 

Roman Rynkowski nadmienił, że sporo jest przypadków, gdzie nagminne jest iż ogrodzenia 

i części domów mieszkalnych znajdują się na terenie miejskim. 

Anna M. Gawlińska zapytała o jaką powierzchnię boiska jest spór. 

Adam Ołowniuk dopowiedział, że ewentualnie zostanie zabrane ok. 10 metrów powierzchni 

boiska, co nie jest przeszkodą w użytkowaniu tego terenu. 

Anna Ruszewska poruszyła temat szkolnego budżetu obywatelskiego Cumulus. Projekt ten 

pojawia się po raz pierwszy  i dlatego nie wszyscy zainteresowani mogą mieć wiedzę jak  

z tym tematem się zmierzyć. Zaproponowała przygotowanie plakatów, co wizualnie pomoże 

uczniom danej szkoły dokładnie zapoznać się z SzBO.  

Dorota Sidorowicz poinformowała, że SODN będzie organizatorem szkoleń w tym temacie 

w dwóch terminach. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i pytań. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji podziękowała zgromadzonym za aktywny 

udział  w posiedzeniu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

                                     Przewodnicząca  

                         Komisji Oświaty i Wychowania 

                           Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                                  Anna Ruszewska 
 

Protokół sporządziła: Danuta Skucz 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 


